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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia ședinței extraordinare, convocată de îndată, online, a 

Consiliului local al municipiului Târgu Mureş din data de 29 decembrie 2022 

 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcție, sunt prezenți online 18 

consilieri. Absentează d-nii consilieri Kelemen Attila, Suciu Horațiu, Voicu Bogdan, 

Pescar Radu , Maior Claudiu. 

Dl. consilier Papuc: - Bună ziua! Hai să începem cu prezența! Așa,  în mod 

tradițional: 

Dl. Tamási- prezent, dl. Portik-prezent, dl. Szabo Peter-prezent, dna. Frunda-

prezentă, dl. Kelemen- absent, dl. Berecki-prezent, dna. Kakassy- prezent, dl. Iszlai-

prezent, dl. Jakab-prezent, dl. Szabo Arpad-prezent, dl. Venczi -prezent, dl .Suciu-

absent, dl. Șarlea- prezent, dl. György- prezent, dl. Voicu- absent dl. Pescar- absent, dl. 

Kiss- prezent , dl. Maior- absent, dl. Moldovan-prezent, eu-prezent, dl. Pui- prezent, dl. 

Mureșan- prezent și dl. Pápai- prezent 

Dl. consilier Papuc: - În conformitate cu dispoziția primarului nr.2119 din 29 

a XII-a 2022 se convoacă de îndată ședința extraordinară a Consiliului local a 

municipiului Târgu Mureș , care va avea loc astăzi la ora 14:00, online cu un singur 

punct pe ordinea de zi, respectiv: „Proiect de hotărâre privind taxele speciale de 

salubrizare pentru utilizatorii noncasnici și casnici, aplicate de către Serviciul public – 

Administrația domeniului public în anul 2023”. Cine este de acord cu ordinea de zi? 

Domnul Mureșan, înainte de ordinea de zi, vă rog. 

Dl. consilier Mureșan: - Nu,  la vot aș dori să vorbesc mulțumesc, sunt de 

acord cu ordine de zi. 

Dl. consilier Papuc: - Deci cine este de acord cu ordinea de zi? Este cineva 

împotriva ordinii de zi? Se abține cineva? 

Eu- pentru, Dl. Tamási- pentru, dl. Portik-pentru, dl. Szabo Peter-pentru, dna. 

Frunda-pentru, dl. Kelemen-, dl. Berecki-pentru, dna. Kakassy- pentru, dl. Iszlai-pentru, 

dl. Jakab-pentru, dl. Szabo Arpad-pentru, dl. Venczi -pentru, dl .Suciu-, dl. Șarlea- 

pentru, dl. György- pentru, dl. Voicu-, dl. Pescar-, dl. Kiss- pentru, dl. Maior-, dl. 

Moldovan-pentru,  dl. Pui- pentru, dl. Mureșan- pentru și dl. Pápai- pentru. 
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Dl. consilier Papuc: - Nu. Ordinea de zi a fost aprobată. 

 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi   

Proiect de hotărâre privind taxele speciale de salubrizare pentru utilizatorii 

noncasnici și casnici, aplicate de către Serviciul public – Administrația domeniului 

public în anul 2023 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Mureșan și după aceea domnul Pápai, vă rog 

și după aceea domnul Moldovan. 

Dl. consilier Moldovan: - Mulțumesc. 

Dl. consilier Șarlea: - Și Șarlea dacă vă rog. 

Dl. consilier Papuc: - Și Șarlea, da. Deci avem așa, domnul Mureșan, domnul 

Pápai, domnul Moldovan și după aceea domnul Șarlea. Vă rog, domnul Mureșan. 

Dl. consilier Mureșan: - Da. Am făcut o interpelare în prima ședință, când    

s-a decis rezilierea contractului cu Brantner și am cerut să mi se spună în timpul 

perioadei de conformare câte ședințe au avut Brantner  împreună cu Primăria, procesele 

verbale și ce alte activități au avut împreună, pentru ca să se asigure că acest proces va 

decurge bine. Nu am primit nici un răspuns, așa că, în ce mă privește, eu am dubii foarte 

mari că ADI Ecolect, C.J. și Primăria Târgu Mureș au capacitatea administrativă de a 

implementa acest proiect. Măcar dacă ar fi discutat cu mine, să-mi explice unde au fost 

dificultățile, deci eu nu cred că există în aceste trei entități capacitatea administrativă, 

dacă nu au capacitate administrativă să implementeze acest proiect, în ce mă privește 

am dubii foarte mari dacă trebuie să avem capacitatea administrativă de a colecta bani 

pentru acest serviciu. 

Dl. consilier Papuc: - Am înțeles, este și domnul Moldovan aici. Domnul 

director de la A.D.P., după ce, dacă aveți întrebări, le centralizăm și după aceea vă 

răspunde fiecăruia. Domnul Pápai, vă rog. 

Dl. consilier Pápai: - Bună ziua. Cu toții am primit materialele de la ADI 

Ecolect. Și eu am o mare nelămurire. Ok, am înțeles materialul ăsta, că de fapt, noi nu 

scumpim pentru persoanele fizice taxa, deocamdată deci rămâne la anul 2022 și trecem 

la acea taxă pe tonă pentru utilizatorii noncasnici. Acuma, întrebarea mea este dacă cei 

de la ADI Ecolect ne transmit acel proiect de hotărâre pe care am înțeles că va trebui să 

o adoptăm la un moment dat și ei mai departe calculează în metri cubi pentru utilizatorii 

noncasnici. Noi de ce insistăm pe chestia asta cu tonele? Acum am deschis materialul 

scrie în metri cubi pentru utilizatori noncasnici. Unu la mână, doi la mână. În cadrul 

ședinței trecute am semnalat către doamna directoare executivă sau care-i titulatura 

doamnei Toth, că diferența este enormă între locuitorii orașelor și locuitorii din mediul 

urban. Am și dat exemplul cu cei care stau la 50 de metri distanță unul de altul, spre 

Sângeorgiu. Acum văd că în propunerea nouă apare 17 lei pentru cei din oraș și 7 lei 

din mediul rural, adică de la diferența de dublu am trecut la aproape triplu, deci mi se 

pare, în loc să îmbunătățim o chestie, o înrăutățim. Deci eu nu sunt de acord cu acel 
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principiu și l-am și  rugat pe domnul primar să intervină în acest sens si vă rog frumos, 

cine mai participa la ședințele ADI  Ecolect să semnaleze acest lucru, pentru că este o 

discriminare crasă și nu cred că putem să acceptăm așa ceva. Mulțumesc frumos! 

 

S-a conectat si domnul Pescar. Sunt prezenți online 19 consilieri. 

 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu, domnul Moldovan acum. 

Dl. consilier Moldovan: - Domnul președinte, stimați colegi. Așa după cum 

se poate observa, acest proiect de pe ordinea de zi nu se încadrează, din punctul meu de 

vedere, argumentând, în prevederile articolului 7, alineat 13 din Legea numărul 52/2003 

republicată, privind transparența decizională. Din punctul meu de vedere, este un act 

normativ și trebuie respectate aceste prevederi ale articolului 7, alineatul 1.Mai mult 

decât atât, publicat un anunț și să stea în dezbatere publică cel puțin 30 de zile lucrătoare, 

ceea ce în cazul acestui proiect de pe ordinea de zi nu s-a întâmplat și vă rog să analizați 

și raportul de specialitate al Serviciului juridic, care precizează acest aspect și da, așa 

cum preciza și colegul nostru, domnul Pápai am primit pe tabletă, în format electronic, 

documente de la ADI Ecolect, ADI Ecolect a propus pentru 2013 un preț per caz de 

17,28 lei.  

Dl. consilier Papuc: - Domnul Pescar, vă rog opriți microfonul . 

Dl. consilier Pescar: - L-am oprit. 

Dl. consilier Moldovan: - Ok. Mulțumesc, pot să continui. Deci prețul propus 

de ADI Ecolect pentru 2023 este de 17,28 lei. Într-adevăr, proiectul astăzi inițiat nu 

majorează acest aspect și rămâne ca preț pentru taxa de salubritate pentru anul 2023, 

14,93 lei pe persoană. Ca atare, domnule președinte, din punctul meu de vedere, 

argumentând ca acest proiect nu îndeplinește prevederile legale a articolului 7 aliniat 

13, vă rog să consemnați în raport că eu astăzi voi vota o abținere. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu. Domnul Șarlea, vă rog! 

Dl. consilier Șarlea: - Bună ziua! Mulțumesc. În primul rând legat de această 

taxă, care într-adevăr este discriminatorie față de comunele învecinate orașului cred că 

ar trebui cei de la Ecolect să analizeze mai bine și cred că ar trebui să ia în considerare 

ce am întrebat și data trecută, care a fost costul salubrității ,salubrizării, mă rog, 

colectării deșeurilor menajere din Târgu Mureș pe anul 2022, pentru că acest cost cred 

că este singurul care poate fi estimativ luat în considerare pentru taxa stabilită pentru 

anul 2023. În explicațiile primite de la ei, ADI Ecolect taxa trebuie să crească, dar anul 

acesta putem să constatăm cu toții că cetățenii nu au primit serviciile pentru care au 

făcut plăți în avans. Așadar, dacă și domnul director este cu noi în această ședință, am 

o rugăminte foarte mare, să ne spună, dacă a centralizat cheltuielile pentru salubritate 

pe anul 2022, ca să știm dacă au ajuns banii. Dacă, mă rog pentru anul viitor, dacă luăm 

în considerare cheltuielile din anul 2022 pentru alcătuirea bugetului și pentru stabilirea 

noilor taxe pentru salubritate, pentru că având în vedere că serviciile nu au fost 
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îndeplinite sută la sută, înseamnă că ar trebui să rămână niște bani la bugetul local sau 

dacă nu au rămas să știm și acest aspect și, bineînțeles, să votăm în consecință pentru 

acest punct de pe ordinea de zi care privește taxele. Având în vedere că ADI Ecolect, 

ne cere să creștem taxa și noi o menținem, trebuie să ne dea cineva o explicație. Cineva 

ar spune că suntem populiști pentru faptul că rămâne taxa la acest nivel, având în vedere 

că niște specialiști de la ADI Ecolect au spus că trebuie să o creștem. Nu vreau să ne 

trezim la mijlocul anului că nu ne ajung banii pentru serviciul de colectare a gunoiului 

menajer și să trebuiască să alocăm alți bani din buget la rectificare. Deci, vă rog, dacă 

se poate, să mi se răspundă, dacă nu avem datele centralizate ca să avem o radiografie 

a acestui serviciu oferit cetățeanului, să primim cât de repede, anul viitor, în ianuarie, 

să știu, să știm înainte de a vota bugetul, cum s-a desfășurat salubritatea în 2022. 

Mulțumesc! 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu. Da, prima întrebare, a domnul Pápai 

de ce se calculează metri cubi sau în tone la noncasnici. Există Legea 101 din 2006, care 

a fost modificată prin Ordonanța de urgență 133 din 2022, care prevede la articolul 26, 

alineatul 2, litera b  posibilitatea ca această, practic să se măsoare cantitatea și în metri 

cubi, și în tone. Este o modificare recentă care a apărut la finalul lunii septembrie 2022. 

Deci, avem posibilitatea, ori în metri cubi să cântărim, ori în tone , asta e, în afara de 

această precizare o să-i dau cuvântul domnului director Moldovan, care vă va răspunde 

la celelalte întrebări. 

Dl. consilier Pápai: - Domnul președinte, eu vă înțeleg, dar de ce nu ne punem 

de acord cu ADI Ecolect ? 

Dl. consilier Papuc: - Păi vedeți că greu ne punem de acord. Domnul 

Moldovan, vă rog.  

Dl. director Moldovan: - Bună ziua! Referitor la partea de mod de calcul al 

cantităților colectate de la persoanele noncasnice este tonă, în momentul în care a fost 

licitația pentru zona 2 au fost tarifele ofertate în tonaj, pe noua legislație și dacă ați 

observat în documentul informativ care a fost trimis de către ADI Ecolect,  privind 

calculul și modalitatea de calcul și instituirea taxelor pentru 2023, au intrat pe metri cubi 

și metri cubi și tonă, conform noii legislații apărute în luna septembrie. În momentul de 

față, deci, ca să poți transforma tonele în metri cubi, este acel coeficient de 0,350 care 

se aplică la metrul cub ca și tonaj și se poate face o estimare, dar în procedura lor de 

licitație, pe partea de încasare sau măsurarea cantităților de la persoane noncasnice, 

autoutilitarele sau gunoierele care sunt, sunt dotate cu cântare. Deci e clar că se va.. 

Dl. director Șarlea: - Domnul director? 

Dl. director Moldovan: - Da.  

Dl. consilier Șarlea: - Mă scuzați că intervin. Citez din raportul de specialitate 

de la ADI Ecolect: „Densitatea medie a deșeurilor municipale, respectiv conversia tone 

metri cubi 0.59 ”. Nu îi 0.365.  
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Dl. director Moldovan: - Nu , eu ce v-am spus era o densitate medie, deci 

acuma va fi densitate pe fiecare tip făcându-se această selecție a deșeurilor, fiecare tip 

de deșeuri are o anumită densitate. Deci înainte se calcula la o densitate medie. Deci nu, 

nu m-am referit, da într-adevăr la materialul de la ADI Ecolect apare fiecare densitate 

la fiecare tip de deșeuri. 

Dl. consilier Pescar: - Nu vă supărați că intervin, această densitate, este de la 

Autoritatea Națională, nu este de la ADI Ecolect , ei au stabilit așa. 

Dl. consilier Papuc: - Da normal.  

Dl. director Moldovan: - Așa este. 

Dl. consilier Papuc: - Bun, domnul Moldovan. 

Dl. director Moldovan: - Era, domnul Șarlea, m-a întrebat de cuantumul 

încasărilor sau serviciilor prestate și al cheltuielilor făcute pe parte de salubrizare pentru 

persoanele casnice, am avut taxa de 14,93 de lei pe persoană, raportat la datele care au 

fost calculate la 134.290 de persoane la data când s-a făcut contractul. Deci se plătea pe 

lună în jur de 2 milioane, 2 miloane și o sută de lei. La persoanele juridice nu se încasa 

de către municipalitate. Era contract încheiat direct cu operatorul de salubritate, care a 

fost anterior  actualului operator. 

Dl. director Șarlea: - Pot să vă mai întreb ceva? 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog, domnul Șarlea, întrebați.  

Dl. director Șarlea: - Aveți o analiză pe încasările municipiului? 

Dl. director Moldovan: - Nu am acum o analiză clară a acestor încasări, dar 

încasări sunt undeva la 80 și ceva la sută ca și procent de încasare. Mai mult, ce trebuie 

să știți și știți sigur, este o taxă pe persoană. Si calculat la o medie între 0,5 și 0,8 kg pe 

persoană pe zi care se generează. Deci nu este, aceasta taxă nu e raportată la cantitatea 

de deșeuri pe care o persoană o generează în momentul de față. Așa este tarifat și așa 

este calculat, aceste taxe. Deci, teoretic, aceste taxe, dacă se începe procedura de 

colectare selectivă pe parcursul anilor ar trebui să scadă dacă toată populația începe să 

facă această colectare selectivă și asta, asta e practic modalitatea prin care această taxă 

poate să scadă, pentru că aceste creșteri ce apar sunt datorate faptului că taxele la groapa, 

tarifele la groapa de gunoi și respectiv la stația de transfer și este acea taxă pe economia 

circulară, care cu cât rezidualul este mai mare, cu atâta valoarea plătită de către persoane 

care generează deșeuri este mult mai mare. Deci aici va trebui implementat acest sistem, 

ca să începem încet, încet să reducem această taxă în anii următori. 

Dl. consilier Papuc: - În regulă. 

Dl. consilier Moldovan: - Îmi cer scuze domnule președinte, mă iertați, am 

vrut să-i adresez și eu o întrebare domnului director Moldovan Florian. 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog. 

Dl. consilier Moldovan: - Cu tot respectul, domnul director, vă rog să îmi 

precizați dacă, acest proiect de pe ordinea de zi respectă prevederile articolului 7, alineat 

13 din Legea numărul 52/2003, mai precis, vă rog să-mi răspundeți cu da și nu dacă 
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acest proiect a stat în dezbatere publică pe site cel puțin 30 de zile calendaristice? 

Mulțumesc. 

Dl. director Moldovan: - Deci la acest proiect este făcut un referat de urgență. 

Urgența în ce constă, faptul că până în prezent, cei responsabili de a institui această taxă 

și respectiv regulament nu au înaintat materiale pentru a putea fi aprobate în Consiliul 

Local. Ca atare, municipalitatea rămâne pe perioada asta, până se implementează acele 

noi tarife sau noile regulamente pentru taxa pentru 2023, fără o taxă. Ca atare, am propus 

această, practic o extindere a acestui termen de, practic taxa era reglementată până în 

decembrie 2022. Da? Și să menținem această taxă pe perioada, până se hotărăște o taxă 

care este justificată prin acele calcule care le vor face specialiștii de la ADI Ecolect, 

care gestionează acest sistem de colectare a deșeurilor la nivelul zonei 2. 

Dl. consilier Moldovan: - Mulțumesc. Deci nu a stat 30 de zile. 

Dl. consilier Papuc: - Sigur că, sigur că nu a stat 30 de zile, că doar l-am 

primit astăzi, este evident că nu a stat 30 de zile. Ce vrea să vă spună domnul director, 

că urgența practic se justifică și prin faptul că nu se modifică cuantumul, sigur că nu e 

o justificare de natură neapărat legală, dar, era forțat să propună acest material spre 

aprobare, pentru că din 1 ianuarie nu mai avem taxa de salubritate aprobată pentru 2023. 

Asta este de fapt. Ăsta este de fapt adevărul, pentru că, așa cum știți, nu s-a votat în ADI 

Ecolect nivelul taxei. Nu am primit nimic de la Consiliul județean, deci de la nimeni. 

Deci noi practic, ce să vă zic? Continuăm cu taxarea la nivel de pe anul 2000, de pe anul 

2022. Asta am vrut să vă spun de fapt, pentru că ați văzut și materialele pe care le-ați 

primit pe mail ieri, care propun nivelul taxei care va fi pe anul 2023 și probabil că o 

vom aproba undeva prin februarie. Dar și asta e o discuție. Dacă e legal să aprobăm în 

cursul anului o taxă care trebuia să se aplice de la 1 ianuarie. Vom vedea. Altcineva 

dacă mai dorește să ia cuvântul. 

Dl. consilier Pápai: - Îmi permiteți domnul președinte să pun domnului 

director niște întrebări ? 

Dl. consilier Papuc: - Da, vă rog domnul Pápai. 

Dl. consilier Pápai: - Deci, trei întrebări scurte și cu răspuns scurt. Sper. Unu 

la mână cum vom putea face ca ADI Ecolect să pretindă aceeași formă de calcul? Adică 

dacă, mie mi se pare normal să calculăm pe tonă, dacă tot depunem și calculăm în tonă. 

Dar ei văd că în continuare vor să calculeze în metri cubi. Deci, cumva ar trebui impus 

ca și dânșii să pretindă în metri cubi. Cum se poate face acest lucru domnul director. 

Dl. director Moldovan: - Tocmai în ideea în care, fiind un material destul de 

stufos, am transmis tuturor consilierilor locali, spre informare materialul depus, urmând 

ca până la aprobarea acestuia să avem timp să facem orice modificări considerați și 

dumneavoastră și noi din punct de vedere al analizei ale acestui material. Materialul a 

venit în data de 28 mi se pare și am și transmis, tocmai în ideea în care să fie suficient 

timp ca fiecare dintre dumneavoastră și, respectiv dintre executiv să putem analiza și să 
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vedem ce solicitări facem către ADI Ecolect pentru a veni în sprijinul cetățenilor 

municipiului Târgu Mureș. 

Dl. consilier Pápai: - Ok,  eu personal nu prea pot să interacționez cu ADI 

Ecolect, așa că.. 

Dl. director Moldovan: - Domnul consilier Pápai orice, orice propunere din 

partea Consiliului local se poate transmite către executiv. Executivul va centraliza și la 

momentul, la un moment dat vom transmite toate propunerile Consiliului local și 

respectiv a executivului pentru modificările care am sugerat noi să se facă, pentru a 

putea avea o.. 

Dl. consilier Papuc: - Adică ne spuneți că putem amenda hotărârea de 

Consiliu local, în sensul și la modalitatea de calcul și la .. 

Dl. director Moldovan: - Se poate face propuneri. Ei vor trebui să vină cu 

justificări dacă, de ce nu se poate face sau dacă.. 

Dl. consilier Papuc: - Propunerea domnului Pápai  este în regulă, adică să fie 

totuși o chestiune unitară și în Târgu Mureș să se cântărească la tonă, nu la metru cub. 

Se poate discuta și acest subiect. Asta spune domnul Moldovan, că putem să adoptăm 

o hotărâre așa cum ..  

Dl. director Moldovan: - Deci variantă și tona și metru cub și alege fiecare 

după aceea cum se gestionează. 

Dl. consilier Pápai: - Noi, dacă acum adoptăm, să fie în tonă, să fie pe toată 

zona 2 pe tone, nu în metru cub. 

Dl. consilier Papuc: - Suntem doar unul din cei 18 sau câți sunt, doar un 

U.A.T. suntem.  

Dl. director Moldovan: - Putem face propuneri, fiind și cel mai mare 

generator de deșeuri din zona 2, ca și ceilalți, eventual să se alinieze la propunerile 

noastre. Dar noi putem face propuneri. Și să le susținem. 

Dl. consilier Pápai: - A doua întrebare. 

Dl. consilier Pápai: - Stați un pic să termin domnul. 

Dl. consilier Papuc: - Da, domnul Pápai ,vă rog, continuați. 

Dl. consilier Pápai: - Da. Deci noi am aprobat niște H.C.L.-uri, alea rămân în 

vigoare, am înțeles da? Deci acuma modificăm doar tariful. Mă refer că am dat niște 

înlesniri, de exemplu, la familiile cu mai mulți copii, după al treilea copil nu se mai 

plătește. Eu în material, asta nu văd, această observație. Deci bănuiesc că rămâne în 

vigoare. Da? 

Dl. director Moldovan: - Da, rămân în vigoare toate înlesnirile care au fost 

date, doar atâta că se prelungește practic termenul de aplicare a acestei taxe și pentru 

2023, rămânând condițiile impuse în hotărârea prin care s-a aprobat taxa atât la persoane 

juridice, cât și la noncasnici, cât și la casnici, să fie cele care au fost stipulate anul 2022.  

Dl. consilier Papuc: - Atâta timp cât nu se modifică, că nu s-au modificat alte 

hotărâri, hotărârile adoptate  rămân în vigoare. 
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Dl. director Moldovan: - Nici nu am scris că se modifică alte hotărâri. 

Dl. consilier Papuc: - Doar propunerea de aplicare, cuantumul taxei și pe 

primele câteva luni, până aprobăm noua taxă. Asta vrea sa zică, domnul Pápai, vă rog. 

Dl. consilier Pápai: - A treia întrebare. Sună foarte frumos că așa, cu trecerea 

timpului, dacă creștem procentul de deșeuri selective, o să scadă această taxă. Am văzut 

că în județul vecin tocmai s-au virat niște sume frumoase înapoi către U.A.T.-uri din 

materiale reciclabile. Întrebarea mea este, cum am putea noi verifica, ca următorul 

operator o să folosească stația de sortare cum nu s-a întâmplat până acuma din spusele 

doamnei de la ADI Ecolect ? Adică dacă peste jumătate de an ne trezim că se întâmplă 

la fel. Vine operatorul. Adună gunoiul selectiv și valorifică altfel și nu depune la stația 

de sortare. Avem vreun mecanism de verificare? 

Dl. director Moldovan: - Deci domnul Pápai, trebuie să ținem cont că 

municipiul Târgu-Mureș, până s-a aprobat pentru zona 2 acest contract, nu era în sistem. 

Taxele aferente care au fost solicitate de către administratorul gropii și respectiv stația 

de la, de la Cristești erau altfel tarifate față de cum sunt tarifate în momentul de față la 

operatorul actual. Ceea ce genera niște costuri foarte mari către operatori. Operatorul, 

practic, reciclând aceste deșeuri colectate și sunt raportări deja și se vede că deja am 

făcut un pas municipiul foarte mare prin care am început, au început să se genereze niște 

rapoarte privind colectarea deșeurilor reciclabile, ceea ce ne ajută foarte mult la 

raportarea anuală prin care municipiul practic nu va mai fi sancționat de către Fondul 

de Mediu pentru neîndeplinirea indicatorilor. Intrând acuma în sistem, deja este, 

procedura este alta și sunt obligați să treacă prin stația de la Cristești și respectiv prin 

stația de transfer și groapă. 

Dl. consilier Pápai: - Da, dar momentan, noi plătim amenzi către Fondul de 

Mediu, an de an. Așa este? 

Dl. director Moldovan: - Deci, nefiind în sistem sunt, tarifarea era alta. Deci 

aici a fost iar.. 

Dl. consilier Pápai: - Nu mă duceți cu vorba. Am plătit sau n-am plătit an de 

an amenzi către Fondul de Mediu? 

Dl. director Moldovan: - An de an am plăti,  anul trecut nu s-a plătit, pentru 

că anul trecut a fost o scăpare legislativă în care toate U.A.T.-urile au fost. 

Dl. consilier Pápai: - Am scăpat. 

Dl. director Moldovan: - Scutite, dar anul ăsta deja, dacă în funcție de ce 

cantități sunt raportate, este acel procent de 31 % din cantitatea colectată la nivel de 

municipiu, din care ai un target de 60% să îl îndeplinești în anul în curs. Și în funcție de 

asta plătești diferența, se plătește acea taxă către Fondul de Mediu.  

Dl. consilier Pápai: - Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu, dacă mai dorește cineva? Domnul 

Pescar, vă rog. 
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Dl. consilier Pescar: - Da. Deci eu vă repet, v-am mai spus. Tendința va fi să 

se colecteze volume. Dacă mă credeți, mă credeți. Dacă nu,  vedeți cu ochii 

dumneavoastră fiecare, veți vedea că asta va fi tendința. Pentru că groapa are volum și 

nu greutate. Și asta se va întâmpla și de vrem noi și de nu vrem. Și este cumva firesc, 

este mai, cum să zic, mai la lumina zilei, pentru că greutatea, cântarul și alte chestii nu 

le pot eu verifica, după cum nu pot verifica nici în alte părți și cel puțin eu mă simt 

înșelat de măsurătoarea unuia care nu îmi dă posibilitatea să asist la măsurătoare și am 

și fost înșelat de multe ori cu măsurătoarea altora la care n-am avut acces. 2. Vreau să 

vă spun că am ceea ce am presupus s-a întâmplat. Deci, sigur că s-a licitat la un preț și 

se va solicita un alt preț pe motive bine cunoscute, înainte de a stabili prețul la care s-a 

făcut licitația și era normal sa se întâmple așa, pentru că nu se poate încadra operatorul 

în preț și era normal să se întâmple și s-a întâmplat. 3. Eu vă recomand să fim foarte, 

foarte atenți cu procedura de reziliere. Eu am recomandat din experiența pe care o am 

și din pățeniile pe care le-am avut în viață, să încercăm o constatare a încetării de drept 

sau a nulității contractului care ne ferea de anumite pericole. Vedeți că noi ne-am 

aruncat și cu stradalul, să spunem la toată lumea că am reziliat contractul pentru stradal 

și am făcut și am dres și  a doua zi ne-am rugat frumos de ei să ne ia înapoi cu contractul 

de la stradal. Deci ne-am făcut de râs pe scurt, așa ne vom face de râs și cu partea de 

reziliere a contractului, pentru că o reziliere a contractului se face de niște meseriași 

buni, niște oameni de afaceri cu experiență, care au jocuri în picioare. Ori primăria a 

dovedit că nu este în acest caz, ați văzut cu căsuța din pădure, nu vorbim despre Brantner 

sau de niște societăți super asistate și cu o experiență mult mai mare decât ai noștri 

oameni de afaceri din administrația locală și ne fac ca la poker, pierdem banii și nu-i 

pierdem ai noștri, îi pierdem a cetățenilor. Dacă insistăm pe o reziliere, fără să știm 

foarte bine ce facem, o să avem niște penalități, nu acuma, când se încheie procesul 

peste 2, 3 ani de milioane de euro. Ascultați bine la mine, pentru că noi nu suntem 

specializați în a controla un contract, în a respecta un contract, în a încadra, în a ne 

încadra în termeni, pentru că noi suntem toți despre. Domnul primar, cu tot respectul, 

muzeograf ? De unde să știe câte mii de contracte a făcut? Eu am făcut la viața mea nu 

știu câte mii, 10 de mii de contracte și de foarte multe ori am luat-o pentru că altul a 

fost mai bun ca mine și eu mă consider foarte bun dar am luat-o. Noi ca primărie, așa o 

luăm cu rezilierea asta de nu o să vă vină să credeți, pierdem bani ca la cărți. Atenție 

mărită și aduceți-vă aminte ce v-am spus. Vă mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Vă mulțumesc eu. În principiu aveți dreptate domnul 

Pescar, dar de data aceasta s-a reziliat de comun acord,  deci nu vom pierde nici un ban 

și banii orașului sunt păziți. 

Dl. consilier Pescar: - Rămâne de văzut care este comunul acord? Ascultați 

la mine. 

Dl. consilier Papuc: - Ok, bine, ok. 

Dl. consilier Pescar: - Și eu am pățit-o cu comunul acord . 
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Dl. consilier Papuc: - La stradal vorbim noi acum, eu la stradal vorbesc acum. 

Dl. consilier Pescar: - Cum? 

Dl. consilier Papuc: - La stradal vorbesc. De comun acord s-a reziliat. 

Dl. consilier Pescar: - La stradal s-a reluat dacă știți. 

Dl. consilier Papuc: - S-a reziliat de comun acord. 

Dl. consilier Pescar: - Și s-a reluat contractul. 

Dl. consilier Papuc: - Nu s-a reluat nimic. Nu știu ce vorbiți. În fine, mai are. 

Dl. consilier Mureșan: - Mai am o scurtă intervenție dacă îmi permiteți. 

Dl. consilier Pescar: - Eu știu ce vorbesc. Contractul la stradal s-a reluat. Cu 

rugăminți din partea primăriei, după câte știu eu. Dacă dumneavoastră știți altfel, ne 

interesăm amândoi și vedem cine are dreptate. 

Dl. consilier Papuc: - Eu sunt aici cu domnii din primărie care îmi zic că        

n-aveți dreptate. 

Dl. consilier Pescar: - Da, bine. 

Dl. consilier Papuc: - Mai dorește cineva? Sau supun la vot? 

Dl. consilier Mureșan: - Da, eu aș dori să spun două cuvinte. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Mureșan, vă rog. 

Dl. consilier Mureșan: - Deci,  am făcut o interpelare acum câteva săptămâni. 

Am întrebat acum, în plen. Nu mi s-a răspuns. Vreau să mi se spună, dacă Primăria, prin 

angajații săi, a făcut întâlniri de lucru cu Brantner în timpul perioadei de conformare. 

Câte? Ce s-a discutat? Dacă au procese verbale? Dacă domnul director este aici, aș dori 

să-mi răspundă la această întrebare, pentru că, sunt foarte îngrijorat că vom păți exact 

același lucru peste un an și nu vreau să se întâmple exact același lucru, dacă nu am fost 

pe fază prima dată hai să fim pe fază data viitoare. 

Dl. consilier Papuc: - Da,  o să vă răspundă, domnul director, haideți scurt, 

ca să supun la vot.  

Dl. director Moldovan: - La contractul stradal sau la celălalt contract cu 

colectarea si transport? 

Dl. consilier Mureșan - Deci la contractul de colectare și transport sunt curios 

dacă au fost întâlniri cu Brantner, să li se arate traseele, să li se arate unde sunt 

tomberoanele mai multe, asociațiile de proprietari, să li se dea informații de unde să 

colecteze, pe unde să meargă și așa mai departe. 

Dl. director Moldovan: - Dacă îmi permiteți. Tot în documentația de licitație 

și în perioada de mobilizare și înaintea perioadei de depunere a ofertelor Brantner-ul a 

fost la fața locului și a monitorizat, a urmărit puțin traseul și cam unde sunt punctele de 

colectare. Toate datele punctelor de colectare, punctele de colectare a deșeurilor erau 

transmise în documentația de licitație cu adresă, număr unde există, cel puțin din punctul 

nostru de vedere, am transmis toate informațiile dacă ni s-au solicitat. Aveau traseele. 

Puteau sa și restabilească ei, deci, nu am impus noi traseul. Aveau toate punctele de 
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colectare cu adresa locală, fiecare unde este și ce cantități, aproximativ ce tipuri de 

containere sunt pe fiecare locație. 

Dl. consilier Mureșan - Mulțumesc.  

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu. Bun! Supun la vot. Cine este pentru? 

Împotrivă sau cine se abține? 

Eu- pentru, Dl. Tamási- pentru, dl. Portik-pentru, dl. Szabo Peter-pentru, dna. 

Frunda-pentru, dl. Kelemen-, dl. Berecki-pentru, dna. Kakassy- pentru, dl. Iszlai-pentru, 

dl. Jakab-pentru, dl. Szabo Arpad-pentru, dl. Venczi -pentru, dl .Suciu-, dl. Șarlea- 

pentru, dl. György- pentru, dl. Voicu-, dl. Pescar- abținere, dl. Kiss- abținere, dl. Maior, 

dl. Moldovan-abținere,  dl. Pui- pentru, dl. Mureșan- pentru și dl. Pápai- pentru. 

Dl. consilier Moldovan: - Moldovan abținere vă rog. 

Dl. consilier Papuc: - Moldovan abținere și în rest toată lumea pentru da? 

Dl. consilier Pescar: - Și eu abținere. 

Dl. consilier Papuc: - Și dumneavoastră abținere domnul Pescar , domnul 

Kiss abținere și în rest pentru da? Atunci stați să numărăm. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotriva? -  

Cine se abține? –  3 voturi 

Hotărârea a fost adoptată.  

 

Dl. consilier Papuc: - A trecut. Așa este. Mulțumesc. Declar închisă ședința 

de îndată de astăzi, 29 decembrie 2022. O zi bună în continuare. La revedere 
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